



အကျဉ်းချုပ်

တရားဝင်အစည်းအဝေး

အတွဲ ၅၊ အမှတ် ၂

ဝါကျွတ်ချိန်ခါစာစောင်

အောက်တိုဘာလ ၂၀၁၅

(၄၄) ကြိမ်မြောက်မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေးကျင်းပခြင်း

(၄၄) ကြိမ်မြောက်မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက် နံနက် ၉:၀၀ နာရီတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့် တိုက် Auditorium ၌ကျင်းပရာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယဝန်ကြီးဒေါက်တာဝင်းမြင့်တက်ရောက်၍ သဘာပတိအဖြစ်ဆောင် ရွက်ပါသည်။ အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိဦးစီးဌာနများ၊ ဆေးတက္ကသိုလ်များနှင့်နီးနယ် တက္ကသိုလ်များ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဆေးဝန်ထမ်းညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးတို့မှ ဖိတ်ကြားထားသောကော်မတီဝင်များ တက် ရောက်ကြပါသည်။ ရှေးဦးစွာ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး (အထွေထွေစီမံခန့်ခွဲရေး) ဒေါက်တာဇော်မြင့်က အခမ်းအနားမှူးအဖြစ်ဆောင်ရွက်၍ အခမ်းအနားအစီအစဉ်များကိုဖတ်ကြားပါသည်။ ထို့နောက်သဘာပတိ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြင့်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပါသည်။



ဆက်လက်၍ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(သုတေသန)ဒေါက်တာဝင်းအောင်က (၄၄) ကြိမ်မြောက်မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေး ဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံကျင်းပဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများသုံးသပ်တင်ပြခြင်း၊ (၄၄) ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သုတေသနညီလာခံကျင်းပရေးလုပ်ငန်းအစီအစဉ်များနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီ/ဆပ်ကော်မတီများ၏ ကော်မတီဝင်များစာရင်းကိုတင်ပြ ပါသည်။



ယခုဖွင့်လှစ်သောသင်တန်းတွင် ဘရာဇီးနိုင်ငံ Butantan Institute မှမြွေကိုက်ရောဂါသုတေသီပညာရှင်များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ ပညာရှင်တစ်ဦးတို့ က မြွေအဆိပ်နှင့်မြွေအဆိပ်သင့်ခြင်းဆိုင်ရာအခြေခံအချက်အလက်များ၊ ဓာတ်ခွဲခန်းနည်းပညာရပ်များကို သင်ကြား ပို့ချခဲ့ပါသည်။ ယခုသင်တန်းသို့ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ အဆိပ်သင့်လူနာများကုသမှုဌာန၊ ရန်ကုန်(ရတင်)၅၀၀)အထူးကုဆေးရုံကြီး၊ မြွေကိုက်ရောဂါအထူးကုဌာန၊ ဆီးနှင့်ကျောက်ကပ်ဆေးကုဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံဆေးဝါးစက်ရုံ၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့် ပြင်ပမြွေကိုက်ရောဂါသုတေသီပညာရှင် စုစုပေါင်း (၄၀)ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနဓမ္မာရုံကြီးကြပ်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးကော်မတီအစည်းအဝေးကျင်းပခြင်း

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ဓမ္မာရုံကြီးကြပ်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးကော်မတီအစည်းအဝေးကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၅ ရက် မွန်းလွဲ ၃:၃၀ နာရီတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယဝန်ကြီးဒေါက်တာသိန်းသိန်းဌေးတက်ရောက်၍ အမှာစကားပြောကြားပါသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိဦးစီးဌာနများ၊ ဆေးတက္ကသိုလ်များ၊ နှီးနွယ်တက္ကသိုလ်များနှင့် ဆေးရုံကြီးများမှ ဓမ္မာရုံကြီးကြပ်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြပြီး ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာမြတ်ဘုန်းကျော်က ဝါဆိုသင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီး၏လမ်းညွှန်မှုကို ခံယူပါသည်။ ထို့နောက် အစည်းအဝေးတက်ရောက်သူများက အလှူအတွက်ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးအကြံပြုလှူဒါန်းထည့်ဝင်ကြပါသည်။ ဆက်လက်၍ ဒေါက်တာမြတ်ဘုန်းကျော်က အထွေထွေကိစ္စရပ်များနှင့်ငွေစာရင်းရှင်းတမ်းကိုအတည်ပြုရန်၊ ဝါတွင်းကာလအတွင်း သာသနာ့တက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်)တွင် နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်ရန်အတွက် တာဝန်ခွဲဝေယူမှုကိုတင်ပြရာ တက်ရောက်သူများက အတည်ပြု သဘောတူကြောင်းဆုံးဖြတ်ကြပြီး ဒုတိယဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်လမ်းညွှန်အမှာစကားပြောကြားကာ အစည်းအဝေးကို ညနေ ၄:၃၀ နာရီတွင် ရုပ်သိမ်းလိုက်ပါသည်။



Kick-off Symposium on Promoting Environmental Health in Arsenic Contaminated Area in Myanmar ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၅ ရက် နံနက် ၉:၀၀ နာရီတွင် ဂျပန်နိုင်ငံမီယာဇာကီတက္ကသိုလ်နှင့် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော “Kick-off Symposium on Promoting Environmental Health in Arsenic Contaminated Area in Myanmar” ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်သိန်း တက်ရောက်၍ အဖွင့်အမှာ စကားပြောကြားပါသည်။ ထို့နောက် ဂျပန်နိုင်ငံမီယာဇာကီတက္ကသိုလ်မှ President Dr. Tatsuo Suganuma က အမှာစကား ပြောကြားပါသည်။



အဆိုပါဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များ၊ ဆေးတက္ကသိုလ်နှင့် နှီးနွယ်တက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ မွေးမြူရေးရေလုပ်ငန်းနှင့်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဂျပန်နိုင်ငံမီယာဇာကီတက္ကသိုလ်မှ

“aq ;o hwo eQpDme Oek r fr aESti ji dJpmOek r fr aT w G b n”



Training Workshop on How Women are Treated during Facility-based Childbirth (Phase 1): Formative Research အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁၇ ရက် နံနက် ၉:၀၀ နာရီတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ Human Reproduction Programme (HRP) တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်သော Training Workshop on How Women are Treated during Facility-based Childbirth (Phase 1) : Formative Research အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ ကျင်းပရာတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (စီမံ/ဘဏ္ဍာ) ဒေါက်တာမြတ်ဘုန်းကျော် တက်ရောက်၍ အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပါသည်။ အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ၁၇.၈.၂၀၁၅ မှ ၁၈.၈.၂၀၁၅ ထိ (၂) ရက်တိုင် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး Dr. Meghon Bohren, Consultant, WHO-RHR နှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာစာရင်းအင်းဌာနခွဲမှသုတေသနမှူးဒေါက်တာသဲမောင်မောင်တို့ က ယင်းသုတေသန စီမံချက်တွင် ပါဝင်သူများအား စာတွေ့ လက်တွေ့လေ့ကျင့် သင်ကြား ပြသပေးခဲ့ကြပါသည်။



ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနနည်းပညာသင်တန်း (၂၀၁၅) အခမ်းအနားကျင်းပခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကျန်းမာရေးသုတေသနလုပ်ငန်းများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်အားပေးကူညီရန်အတွက် ဆေးသုတေသန ဦးစီးဌာနမှ နှစ်စဉ်ဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးသော ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနနည်းပညာသင်တန်း (၂၀၁၅) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၂ ရက် နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက် Auditorium ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် တက်ရောက်၍ အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပါသည်။ အဆိုပါဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာလူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့်စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၊ တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာန၊ အစားအသောက်နှင့်ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေး ဦးစီးဌာန၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတို့မှ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့်သင်တန်းသား (၈၅) ဦးတို့တက်ရောက်ခဲ့ကြပါသည်။ ယခုနှစ်တွင် ထူးခြားချက်အဖြစ် သွားနှင့်ခံတွင်းဆရာဝန် (၃၃) ဦး သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့ကြပါသည်။ သင်တန်းကာလမှာ စက်တင်ဘာ ၂၂ ရက် မှ ၂၄ ရက်နေ့ အထိဖြစ်ပြီး ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ သုတေသီပညာရှင်များက သုတေသနနည်းစနစ်များကို သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့ပါ သည်။ ထို့နောက်သင်တန်းကို နံနက် ၉:၀၀ နာရီတွင်စတင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး(လူမှုဆေး) (Retried/Expert) ဒေါက်တာ ခင်သက်ဝေက What is Research?၊ ဒေါက်တာစောစောက Problem Identification, Analysis & Statement၊ ဒေါ်ချိုမာဦး က Literature Search၊ ဒေါက်တာသီဂီဝင်းမြတ်က Formulation of Objective and Hypothesis၊ ဒေါက်တာကိုကိုဇော်က Study Design၊ ဒေါက်တာလဲ့လဲ့ဝင်းက Sampling and Sample Size၊ ဒေါက်တာမိုး မိုး လှိုင်က Variables၊ ဒေါက်တာကျော်ဦးက Data Collection Methods၊ ဒေါက်တာမိုး မိုး ထွန်းက Reliability and Validity၊ ဒေါက်တာယဉ်သက်နဦးက Bio-ethics in Medical Research၊ ဒေါက်တာမင်းဝန်က Writing Informed Consent Form၊ ဒေါက်တာသဲမောင်မောင်က Plan for Data

“ag ;o kw o eOppDme Oek r fr sraESh ji dlfpmOek r fr sra w G b m

Management၊ ဒေါက်တာမျိုးမျိုးမွန်က Plan for Data Analysis & Choice of Statistical methods၊ ဒေါက်တာတင်ဦးက Data Presentation၊ ဒေါက်တာသိင်္ဂီသွင်က Preparation of Protocol and Preparation of Thesis တို့ကို သင်ကြားပို့ချခဲ့ကြပါသည်။ သင်တန်းကာလအတွင်း သင်တန်းသားများက အုပ်စု(၄)စုဖြင့် Group Work များကို စိတ်ပါဝင်စားစွာ ဆောင်ရွက်ကြပြီး Research Proposal များရေးဆွဲပြုစုကြပါသည်။ ၂၄-၉-၂၀၁၅ ရက်နေ့ သင်တန်းနောက်ဆုံးနေ့ တွင်အုပ်စု(၄)စုမှ ရေးသားပြုစုခဲ့ကြသည့် သုတေသနအဆိုပြုလွှာများကို အုပ်စုကိုယ်စားလှယ်များက အသီးသီးတင်ပြကြရာ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ကျင့်ဝတ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမြင့်ထွေးတက်ရောက်၍ သဘာပတိအဖြစ်ဆောင်ရွက်ပါသည်။ ထို့နောက် သင်တန်းပိတ်ပွဲ အခမ်းအနားကိုကျင်းပရာ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားပြီး သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များကို ပေးအပ်ကာ အခမ်းအနားကို ညနေ ၃:၃၀ နာရီတွင် ရုပ်သိမ်းလိုက်ပါသည်။



ငှက်ဖျားရောဂါကု ဆေးပေါင်းများ၏ အာနိသင်ထိရောက်မှုဆိုင်ရာသုတေသနလုပ်ငန်းအတွက် လုပ်ငန်းအထောက်အကူပြုအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပခြင်း

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့် Mahidol Oxford Clinical Research Unit (MORU) တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော TRAC 2 လုပ်ငန်းအထောက်အကူပြု အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်နှင့် ၃၀ ရက် တို့ တွင်ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)၊ပြင်ဦးလွင်မြို့၌ကျင်းပရာဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာဝင်းအောင်အပါအဝင် ပညာရှင်များ၊ သင်တန်းသားများ စုစုပေါင်း (၁၂) ဦး တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။

အထက်ပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ ငှက်ဖျားရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှုန်းနှင့် သေဆုံးမှုနှုန်းလျော့ကျစေရန်အတွက် ငှက်ဖျားရောဂါကုသဆေးနှစ်မျိုးပေါင်းကုသခြင်းနှင့် သုံးမျိုးပေါင်းကုသခြင်းတို့ ၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုကို ငှက်ဖျားရောဂါခံစားနေ ရသောလူနာများအပေါ်တွင် သုတေသနကျင့်ဝတ်နှင့်အညီ ဆေးတိုက်ကျွေးပြီးလေ့လာမည့် သုတေသနအတွက် စနစ်တကျလိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရမည့်နည်းလမ်းများ၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများတွင်ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းအဆင့်ဆင့်၊ ငှက်ဖျားရောဂါလူနာများကို ဆေးရုံ များ၌ဆေးကုသမှုနည်းလမ်းများ၊ သုတေသနအချက်အလက်များမှတ်တမ်းတင်ခြင်းနှင့် မှတ်တမ်းပေးပို့ခြင်းပုံစံများကို ဆေးသု တေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ကျွမ်းကျင်)ဒေါက်တာခင်လင်းနှင့် သုတေသနကြီးကြပ်သူ နယူးဇီလန်နိုင်ငံမှ ပညာရှင်တို့ ကပို့ချဆွေးနွေးခဲ့ပါသည်။



ငှက်ဖျားရောဂါကုဆေးများ၏ အစွမ်းအာနိသင်နှင့် ဘေးကင်းစိတ်ချရမှု အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပခြင်း

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့(WHO) မဲခေါင်ဒေသငှက်ဖျားရောဂါစီမံ ချက်တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော(အထက်မြန်မာပြည်) ငှက်ဖျားရောဂါဖြစ်ပွားသော ဒေသများတွင် ငှက်ဖျားရောဂါကုသဆေးများ၏ အာနိသင်အစွမ်းနှင့်ဘေးကင်းစိတ်ချရမှုများအားဖော်ထုတ်လေ့လာခြင်းအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ (Workshop on Therapeutic Efficacy Study in Sentinel Sites of Upper Myanmar) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၅ ရက် နံနက်ပိုင်း တွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)၌ ကျင်းပရာ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(သုတေသန) ဒေါက်တာဝင်းအောင် တက်ရောက်၍ အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပါသည်။

“ aq ;o kwwo eQpDkne Oek r fr aESh ji dJpmOek r fr aT w G b n”

အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ မဲခေါင်ဒေသငှက်ဖျားရောဂါစီမံချက်မှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် Dr. Maria Dorina၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(စီမံ/ဘဏ္ဍာ) ဒေါက်တာမြတ်ဘုန်းကျော်နှင့် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ကျွမ်းကျင်) ဒေါက်တာခင်လင်း၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ကချင်ပြည်နယ် ငှက်ဖျားတိုက်ဖျက်ရေးစီမံချက်မှသုတေသီပညာရှင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ငှက်ဖျားရောဂါကုသဆေးများ၏ အာနိသင်နှင့် ဘေးကင်းစိတ်ချရမှုတို့ကို လည်းကောင်း၊ ငှက်ဖျားရောဂါကုသဆေးဝါးများကို ယဉ်ပါးလာသည့် ငှက်ဖျားပိုးများအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ ယခင်နှစ်များက ဆောင်ရွက်ခဲ့သော သုတေသနလုပ်ငန်းများ၏တွေ့ရှိချက်နှင့် ယခုနှစ်ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကိုလည်းကောင်း တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။ ထို့အပြင် ကွင်းဆင်းသုတေသနပြုမည့် သုတေသီများအား လုပ်ငန်းများကိုတိကျအောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် စနစ်တကျလေ့ကျင့်သင်ကြားပို့ချပေးခြင်းတို့ ကိုလည်းပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။



အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)တွင် အောက်တိုဘာ ၅ ရက်နေ့ နှင့် ၆ ရက်နေ့များ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ဦးစီးဌာနများမှ သင်တန်းသား/သူ (၂၀) ဦးတက်ရောက် ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။ အထက်ပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်သုတေသနလုပ်ငန်းများမှတွေ့ရှိချက်နှင့် အကြံပြုချက်များသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငှက်ဖျားရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှုန်းနှင့် သေဆုံးမှုနှုန်း လျော့ကျရေးတွင် အထောက်အကူပြုနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။



အပူပိုင်းဒေသများတွင်ဖြစ်ပွားသော ကူးစက်ရောဂါများအား ခေတ်မီနည်းပညာဖြင့် ရှာဖွေဖော်ထုတ်ရန် လေ့ကျင့်ပေးခြင်းသင်တန်းဖွင့်ပွဲကျင်းပခြင်း

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့်ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ INHA တက္ကသိုလ်တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော မြန်မာနိုင်ငံတွင် အပူပိုင်းဒေသများ၌ဖြစ်ပွားသည့် ကူးစက်ရောဂါများကို ခေတ်မီနည်းပညာဖြင့် ရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်းအတွက် လေ့ကျင့်ပေးခြင်းသင်တန်း “Training on Management of Tropical Febrile Infectious Diseases in Myanmar” ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၁၂ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့ တွင်ကျင်းပရာ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာဝင်းအောင်မှ အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပါသည်။

အဆိုပါသင်တန်း၌ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပွားမှုနှုန်းနှင့် သေပျောက်မှုနှုန်းမြင့်မားသော ကူးစက်ရောဂါများ၊ အထူးသဖြင့် ငှက်ဖျားရောဂါ၊ တီဘီရောဂါနှင့် ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင်ရောဂါများနှင့် ပတ်သက်၍ အဆင့်မြင့်နည်းပညာနှင့် စက်ပစ္စည်းများအသုံးပြု လျက်စနစ်တကျရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်းများကို ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ Inha University မှ ပညာရှင်သုတေသီများက စာတွေ့ လက်တွေ့ သင်ကြားပြသပေးခဲ့ပါသည်။ ထို့အပြင်နှစ်နိုင်ငံမှ သုတေသီပညာရှင်များသည် အထက်ပါ သုတေသနလုပ်ငန်းနှင့် ပတ်သက်၍ ပြင်ဦးလွင်မြို့ နယ်ပြည်သူ့လူထုအတွင်း ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးကြည့်ရှုခြင်း၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ) ဓာတ်ခွဲခန်းများတွင် စမ်းသပ်ခြင်းနှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ Inha University of Medicine သို့ ခေါ်ယူ၍လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခြင်း တို့ ကိုဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ပြီး သုတေသနစီမံချက်ကာလမှာ စုစုပေါင်း (၃) နှစ်ဖြစ်ပါသည်။



“အပူပိုင်းဒေသများတွင် ဖြစ်ပွားသော ကူးစက်ရောဂါများအား ခေတ်မီနည်းပညာဖြင့် ရှာဖွေဖော်ထုတ်ရန် လေ့ကျင့်ပေးခြင်းသင်တန်းဖွင့်ပွဲကျင်းပခြင်း”

အထက်ပါ သင်တန်းသို့ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံမှ ပညာရှင် (၄) ဦးနှင့် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ သုတေသီ (၁၅) ဦး တက်ရောက်သင်ကြားလေ့လာကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ စုစုပေါင်း (၅) ရက် ကြာမြင့်ခဲ့ပါသည်။



Third Wave Activity: UHC Seminar Series ပညာရပ်ဆိုင်ရာနီးနှောဖလှယ်ပွဲကျင်းပခြင်း

ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်သော Third Wave Activity: UHC Series, Myanmar Public Expenditure Review 2015 from More to Better Government Spending on Health ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပညာရပ်ဆိုင်ရာ နီးနှောဖလှယ်ပွဲတစ်ရပ်ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက် နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီတွင် အဆင့်မြင့်မော်လီကျူးသုတေသနဌာန (AMRC) Auditorium 2 ၌ ကျင်းပရာ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဒေါက်တာမြတ်ဘုန်းကျော် တက်ရောက်၍ အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပါသည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့ အစည်းများမှဖိတ်ကြားထားသူများ၊ World Bank မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးတက္ကသိုလ်မှ MPH ကျောင်းသား/ကျောင်းသူများ၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ သုတေသီများ စုစုပေါင်း ၂၁၆ ဦးတက်ရောက်ခဲ့ကြပါသည်။



ထို့နောက် Dr. Mukesh Chawla, Lead Specialist, Health, Nutrition and Population Global Practice, World Bank က Public Expenditure Review: Redirecting Public Spending to Improve Social Outcome ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးပို့ချရာတက်ရောက်လာကြသူများက ဝိုင်းဝန်းမေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။ အခမ်းအနားအပြီးတွင် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာမြတ်ဘုန်းကျော်သည် ဧည့်သည်တော်များနှင့်အမှတ်တရ စုပေါင်းဓာတ်ပုံရိုက်ကူးခဲ့ပါသည်။



နိုင်ငံတကာမှ အဖွဲ့ အစည်းများနှင့်တွေ့ ဆုံခြင်း

ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ KOICA မှ Evaluation Mission လာရောက်ခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ KOICA ရုံးချုပ်မှ Dr. Lee, Won-Ja, Director, Division of Arboviruses, Korea National Institute of Health, Korea Centers for Disease Control & Prevention ဦးဆောင်သော KOICA Evaluation Mission သည် KOICA အထောက်အပံ့ဖြင့် တည်ထောင်ထားသော အဆင့်မြင့် မော်လီကျူးသုတေသနဌာန၏ လုပ်ငန်းဆောင်တာများကို လေ့လာအကဲဖြတ်ရန်အတွက် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် အား ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက်အစည်းအဝေးခန်းမ၌လာရောက်တွေ့ ဆုံပါသည်။ ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင်

“ag ;o hwo eQpDme Oek r fr aEsh ji dJpmOek r fr aT w G b n”

KOICA Myanmar Office မှ Mr. Cho Seng Hun နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(စီမံ/ဘဏ္ဍာ)ဒေါက်တာမြတ်ဘုန်းကျော်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(သုတေသန) ဒေါက်တာလှိုင်မြတ်သူနှင့် သက်ဆိုင်ရာညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံတွင် KOICA အထောက်အပံ့ဖြင့် ပညာတော်သင်သွားရောက်ခဲ့သူ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ သုတေသီပညာရှင်များလည်းတက်ရောက်ခဲ့ကြပါသည်။ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲအပြီးတွင်ဧည့်သည်အဖွဲ့သည် အဆင့်မြင့်မော်လီကျူးသုတေသနဌာန (AMRC) သို့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် နှင့်အတူ သွားရောက် ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ကြပါသည်။



NANOVA Co. Ltd. မှနည်းပညာရပ်ဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်များအား လက်ခံတွေ့ဆုံခြင်း



၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂ ရက် နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် NANOVA Co., Ltd. မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ JEOL Ltd. မှ နည်းပညာရပ်ဆိုင်ရာပညာရှင် Ms. Anna Liew, EM Application Engineer (Biology)တို့သည် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် အား ဇီဝဆေးပညာသုတေသန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ လာရောက်တွေ့ဆုံ၍ Electron Microscope JSM IT 300 ၏နည်းပညာရပ်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်း တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (သုတေသန) ဒေါက်တာလှိုင်မြတ်သူလည်း တက်ရောက်၍ သိလိုသည်များကို မေးမြန်း ဆွေးနွေးခဲ့ပါသည်။

ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ Prime Minister Office မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့်အဖွဲ့ လာရောက်ခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၇ ရက် နံနက် ၁၁:၀၀ နာရီတွင် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ Prime Minister Office မှ Director Mr. KANG, Kyungpyo ဦးဆောင်သောအဖွဲ့သည် KOICA နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော သုတေသနလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ပြီးစီးမှုကို လေ့လာရန်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးအဖွဲ့ အား ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက်အထူးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ လာရောက်တွေ့ဆုံခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ တွေ့ဆုံရာတွင်ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ Prime Minister Office မှ Mr. PARK, Hyojin, Ms. Lee, Suk Won, Ms. KO, Anna, Ms. KIM, Young In, KOICA Myanmar Office မှ Mr. Cho Seng Hun နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ Pusan National University မှ Professor Chulhun CHANG နှင့် Kangwon National University မှ Professor Eun Taek Han တို့လည်း တက်ရောက်ကြပါသည်။ ထို့နောက် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် က ဧည့်သည်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင်အားအဆင့်မြင့်မော်လီကျူးသုတေသနဌာန (AMRC) တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံစာအုပ်ငယ်နှင့် အမှတ်တရကျောက်စိပ်နံရိုးချိကားချပ်အားပေးအပ်ပါသည်။ ဆက်လက်၍ ဧည့်သည်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ သည်အဆင့်မြင့်မော်လီကျူးသုတေသနဌာနရှိ Bio Safety Level (BSL) 2 plus ဓာတ်ခွဲခန်း၊ အစည်းအဝေးခန်းမနှင့် IT Training Room တို့ကိုလှည့်လည်စစ်ဆေးကြည့်ရှုကြကာ အမှတ်တရ စုပေါင်းဓာတ်ပုံရိုက်ကူးကြပါသည်။



အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု Johns Hopkins University မှ Dr. Paul Bolton ခေါင်းဆောင်သော အဖွဲ့ အားလက်ခံတွေ့ ဆုံခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၇ ရက် နံနက် ၁၀:၃၀ နာရီတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇော်သိန်း သည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု Johns Hopkins University မှ Dr. Paul Bolton ခေါင်းဆောင်သော အဖွဲ့ အားစီမံဆေးပညာသုတေသနအစည်းအဝေးခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ ဆုံပါသည်။ ထိုသို့ တွေ့ ဆုံရာတွင် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (သုတေသန) ဒေါက်တာလှိုင်မြတ်သူနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ သက်ဆိုင်ရာသုတေသီများလည်း တက်ရောက်ကြ၍ Mental Health Research နှင့်ပတ်သက်သည်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။



The Union မှ Senior Advisor အားလက်ခံတွေ့ ဆုံခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၃၀ ရက် နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ကျော်ဇော်သိန်း သည် Dr. Anthony D Harries, Senior Advisor and Director of Research, International Union Against Tuberculosis and Lung Disease (The Union) အား လူမှုဆေးပညာသုတေသနဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ ဆုံပါ သည်။ ထိုသို့ တွေ့ ဆုံရာတွင် WHO/ TDR မှ Dr. Andrew Ramsay, Scientist, Implementation Research နှင့် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)(ကျွမ်းကျင်)ဒေါက်တာခင်သက်ဝေ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး(စီမံကိန်း)ဒေါက်တာတင်ဦး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးဒေါက်တာစောစောတို့ လည်း တက်ရောက်ကြ၍ လက်တွေ့ အသုံးချသုတေသန စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး (Operational Research Capacity Strengthening) အတွက် WHO/ TDR, The Union, DMR, NTP တို့ နှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရန် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြပါသည်။



အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု မေရီလန်တက္ကသိုလ် မှ Professor Christopher V. Plowe နှင့် အဖွဲ့ အား လက်ခံတွေ့ ဆုံခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁၈ ရက် နံနက် ၉:၂၀ နာရီတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဒေါက်တာကျော်ဇော်သိန်း သည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု University of Maryland School of Medicine မှ Professor Christopher V. Plowe တွဲဖက်ပါမောက္ခဒေါက်တာမြိုင်မြိုင်ညွန့်နှင့်အဖွဲ့ အား ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ လူမှုဆေးပညာသုတေသန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ ဆုံပါသည်။ ထိုသို့ တွေ့ ဆုံရာတွင်ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (သုတေသန) ဒေါက်တာလှိုင်မြတ်သူ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး

“ag ;o kw o eQpDme Oek r fr sraESh ji dlfpmOek r fr sra w G b m”

(သုတေသန) ဒေါက်တာခင်စောအေး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာကေသွယ်ဟန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာမူမူရွှေ တို့ လည်းတက်ရောက်ကြပြီး ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော မြန်မာနိုင်ငံငှက်ဖျားကင်းစင်ရေးစောင့်ကြည့်သုတေသနစီမံချက်နှင့်ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ သားအိမ်ခေါင်းကင်ဆာသုတေသနနှင့်ပတ်သက်၍လည်းကောင်းဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြပါသည်။



ထိုင်းနိုင်ငံ International Health Policy Program (IHPP) မှ ဧည့်သည်ပညာရှင်အဖွဲ့ လာရောက်တွေ့ ဆုံခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁၅ ရက် မွန်းတည့် ၁၂:၀၀ နာရီတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ International Health Policy Program (IHPP) မှ Dr. Viroj Tangcharoensathein, Secretary, IHPP Foundation ဦးဆောင်သော ဧည့်သည်ပညာရှင်အဖွဲ့သည် “How to Set up a Health Policy and System Research Program in Myanmar ” အကြောင်းအရာနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးရန်အတွက် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (သုတေသန) ဒေါက်တာလှိုင်မြတ်သူနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးများအား ဇီဝဆေးပညာသုတေသနအစည်းအဝေးခန်းမ၌ လာရောက်တွေ့ ဆုံပါသည်။ထိုသို့ တွေ့ ဆုံရာတွင်Dr. Paul Sender, Fund Director, 3MDG နှင့် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ သက်ဆိုင်ရာသုတေသီပညာရှင်များလည်း တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။



Malaria Consortium Asia မှ Ruth Dixon နှင့် အဖွဲ့ အားလက်ခံတွေ့ ဆုံခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် သည်ထိုင်းနိုင်ငံ Malaria Consortium Asia မှ Ruth Dixon, Regional Surveillance and Monitoring & Evaluation Specialist နှင့် အဖွဲ့အား ဇီဝဆေးပညာသုတေသနအစည်းအဝေးခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ ဆုံပါသည်။ထိုသို့ တွေ့ ဆုံရာတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (စီမံ/ဘဏ္ဍာ) ဒေါက်တာမြတ်ဘုန်းကျော်နှင့် သက်ဆိုင်ရာညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု University of Maryland School of Medicine မှ Professor Christopher V Plowe ၊ တွဲဖက်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာမြိုင်မြိုင်ညွန့် တို့ လည်းတက်ရောက်ကြ၍ Myanmar Malaria Indicator Survey (2015) နှင့်ပတ်သက်၍ ဖောက်ယူပေးပို့ ထားသောသွေးနမူနာများအား ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု၊ သုတေသနလုပ်ငန်းများအားကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်မှုနှင့် ပညာရပ်ဆိုင်ရာသင်တန်းများပို့ချရေးစသည့်ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြပါသည်။



“ag ;o kw o eQpDxne Oek r fr sjaESh ji dlfpmOek r fr sja w G b n”

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုမှ Dr. Kali Holder အားလက်ခံတွေ့ ဆုံခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၁၁:၃၀ နာရီတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ကျော်ဇင်သန့် သည်အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု Smithsonian Conservation Biology Institute, National Zoological Park မှ Dr. Kali Holder, Veterinary Pathologist, Global Health Fellow အားလက်ခံတွေ့ ဆုံပါသည်။ထိုသို့ တွေ့ ဆုံရာတွင်ဆေးသု တေသနဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာလှိုင်မြတ်သူ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးဒေါက်တာမိုး မိုး ထွန်းနှင့်ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူး ဒေါက်တာမိုး မိုး ဝင်းတို့တက်ရောက်ကြ၍ Emerging Pathogens Research နှင့်ပတ်သက်၍ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြပါသည်။



ဓာတ်ခွဲခန်းနည်းပညာရပ်ဆိုင်ရာဟောပြောပွဲများကျင်းပပြုလုပ်ခြင်း

“Introduction of Next Generation Sequencing”
“Exploring Clinical Research with Illumina”

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန် ၃၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင်မလေးရှားနိုင်ငံ Science Vision Sdn Bhd နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ SML Business Group တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်သော ဓာတ်ခွဲခန်းနည်းပညာရပ်ဆိုင်ရာဟောပြောပွဲတစ်ရပ်ကို ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက် Auditorium ၌ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် SML Business Group မှ အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ Mr. Kadam-beswaran B က အခမ်းအနားမှူးအဖြစ်ဆောင်ရွက်ပြီး မိတ်ဆက်အမှာစကားပြောကြားပါသည်။ ထို့ နောက် Science Vision Sdn Bhd မှ Product Specialist, Mok Sook Chen က “Introduction of Next Generation Sequencing” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ Application Scientist, Dr. Ee Su Fang က “Exploring Clinical Research with Illumina” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း တင်ပြကြပါသည်။ အဆိုပါဟောပြောပွဲသို့ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(စီမံ/ဘဏ္ဍာ) ဒေါက်တာမြတ်သူနှင့် ကျော်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(သုတေသန) ဒေါက်တာ လှိုင်မြတ်သူနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ သုတေသီပညာရှင်များတက်ရောက်ကြ၍ သိလိုသည်များကို စိတ်ပါဝင်စားစွာ မေးမြန်းဆွေး နွေးခဲ့ကြပါသည်။



“General Product Introduction about SEM/TEM”

၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁:၀၀ နာရီတွင် ဂျပန်နိုင်ငံ JEOL Co. Ltd., Rigaku Co. Ltd နှင့် NANOVA Co. Ltd., တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်သော ဓာတ်ခွဲခန်းနည်းပညာရပ်ဆိုင်ရာနီးနောဖလှယ်ပွဲကို ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက် Auditorium ၌ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ နီးနောဖလှယ်ပွဲတွင် NANOVA Co. Ltd., မှ မန်နေဂျာ ဒေါ်ဇင်ဇင်ငြိမ်းက မိတ်ဆက်အမှာစကားပြောကြားပါသည်။ ထို့ နောက် JEOL Asia Co. Ltd., မှ Mr. Yusuke Harano က “General Product Introduction about SEM/TEM” အကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ Rigaku Asia and Pacific Co. Ltd., Mr. Taisuke Yoshiki က “General Product Introduction about X-Ray Diffraction (XRD)” အကြောင်းကို လည်းကောင်း တင်ပြကြရာ တက်ရောက်လာကြသူများက ဝိုင်းဝန်းမေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

“ag ;o kw o eQpDxne Oek r fr sraESh ji dlfpmOek r fr sra w G b n”



သုတေသနဆိုင်ရာဟောပြောပွဲကျင်းပခြင်း

"The Changing Global Impact of Dengue"

၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက် Auditorium ၌သုတေသနဆိုင်ရာဟောပြောပွဲကို ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ရာ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(သုတေသန) ဒေါက်တာ လှိုင်မြတ်သူက သဘာပတိအဖြစ်ဆောင်ရွက်ပါသည်။ အဆိုပါဟောပြောပွဲသို့ ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)ဂုဏ်ထူးဆောင်ပါမောက္ခဒေါက်တာ ကြည်ကြည်သင်း၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးများနှင့် သုတေသီပညာရှင်များ တက်ရောက်ကြပါသည်။ ရှေးဦးစွာ Myanmar Oxford Clinical Research Unit မှ Tom Drake, Research Fellow in Health Economics က မိတ်ဆက်အမှာ စကားပြောကြားပါသည်။ ထို့နောက် Dr. Andrew Farlow, Senior Research Fellow, Department of Zoology, University of Oxford က "The Changing Global Impact of Dengue" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဟောပြောတင်ပြရာ တက်ရောက်လာ ကြသူများက စိတ်ပါဝင်စားစွာဖြင့် ဆွေးနွေးမေးမြန်းခဲ့ကြပါသည်။



တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)မှ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် (သင်ကြားရေး) ဦးဆောင်သော လေ့လာရေးအဖွဲ့ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ) သို့ လာရောက်ခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁:၂၀ နာရီတွင် တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ် (မန္တလေး) မှ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် (သင်ကြားရေး) ဦးကျော်သိန်းဌေး ဦးဆောင်သော၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ် တတိယနှစ်ကျောင်းသား/ကျောင်းသူ လေ့လာရေးအဖွဲ့ သည် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)သို့ လေ့လာရေးခရီးလာရောက်ရာတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ငြိမ်း) (ကျွမ်းကျင်) ဒေါက်တာခင်လင်းမှ ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီးဌာန အကြောင်းနှင့်သုတေသနလုပ်ငန်းများအကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားပါသည်။ ထို့နောက်တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)မှ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် (သင်ကြားရေး) ဦးကျော်သိန်းဌေးမှ ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားပြီး လေ့လာရေးအထိမ်းအမှတ်အလံအား ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။



"ag ;o kwwo eQpDme Oek r fr sEsh ji dfpmOek r fr sxt w G b n"

ဆက်လက်၍ လေ့လာရေးအဖွဲ့သည် ဌာနဝင်းအတွင်းရှိ ပရဆေးစိုက်ခင်း၊ ပရဆေးဥယျာဉ်၊ သုတေသနဌာနခွဲများနှင့် ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက်တို့ အားအဖွဲ့ ငယ်များခွဲ၍လေ့လာခဲ့ကြပါသည်။အဆိုပါလေ့လာရေးအဖွဲ့ တွင်အုပ်ချုပ်သူ/ဆရာမ (၂၀) ဦးနှင့် ကျောင်းသား/ကျောင်းသူ(၇၉)ဦးတို့ ပါဝင်ကြပြီး ညနေ ၃:၅၆ နာရီတွင်ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားကြပါသည်။



ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန သုတေသနနည်းပညာသင်တန်း (၂၀၁၅) ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁ ရက် နံနက် ၁၀:၃၀ နာရီတွင် သုတေသနနည်းပညာသင်တန်း (၂၀၁၅) ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (သုတေသန) ဒေါက်တာလှိုင်မြတ်သူ တက်ရောက်၍ အမှာစကားပြောကြားပါသည်။ အဆိုပါညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲသို့ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ သင်တန်းပို့ချမည့်သူများ၊ Facilitator များတက်ရောက်ခဲ့ကြပါသည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (ကူးစက်) ဒေါက်တာကိုကိုဇော်က သုတေသနနည်းပညာသင်တန်း (၂၀၁၄) ၏အစီအစဉ်များပေါ်မူတည်၍ ရေးဆွဲထားသော သုတေသနနည်းပညာသင်တန်း (၂၀၁၅) အတွက်အစီအစဉ်မူကြမ်းကို အသေးစိတ်တင်ပြရာ တက်ရောက်လာသူများက ဝိုင်းဝန်း ဆွေးနွေးအတည်ပြုဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြပါသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (သုတေသန) ဒေါက်တာလှိုင်မြတ်သူက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားပြီး ဆွေးနွေးပွဲကို နံနက် ၁၁:၃၅ နာရီတွင် ရုပ်သိမ်းခဲ့ပါသည်။



ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ) သို့ သွားရောက်စစ်ဆေးခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁၇ ရက် နံနက် ၉:၀၀ နာရီတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် သည်ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ) သို့ ရောက်ရှိပြီး နံနက် ၁၀:၃၅ နာရီတွင် အစည်းအဝေးခန်းမ (၁) ၌ ဝန်ထမ်းများအားတွေ့ဆုံ၍အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထို့နောက် သုတေသနဓာတ်ခွဲခန်းများအားလှည့်လည်စစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့ပါသည်။ ထို့နောက်ကွန်ပျူတာဌာနခွဲ၊ ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက်ဌာနခွဲ၊ ဘတ်ဂျက်နှင့်ငွေစာရင်းဌာနခွဲ၊ စီမံခန့်ခွဲရေးဌာနခွဲတို့ အား ဆက်လက်စစ်ဆေးခဲ့ပါသည်။ နေ့လည်ပိုင်းတွင် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာဝင်းအောင်က ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)၏လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များကိုရှင်းလင်းတင်ပြရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့်က လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်စွက် ဆွေးနွေးလမ်းညွှန်ခဲ့ပါသည်။



ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ) လူပုဂ္ဂိုလ်များအပေါ် သုတေသနစမ်းသပ်မှုဆိုင်ရာကျင့်ဝတ်ကော်မတီ (၂/၂၀၁၅) အစည်းအဝေးကျင်းပခြင်း

ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ) တွင် (၁၀.၉.၂၀၁၅) မှ (၁၁.၉.၂၀၁၅) ရက်နေ့ ထိကျင်းပသော လူပုဂ္ဂိုလ်များ အပေါ်သုတေသနစမ်းသပ်မှုဆိုင်ရာကျင့်ဝတ်ကော်မတီ (၂/၂၀၁၅) အစည်းအဝေးအခမ်းအနားကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁၀ ရက် နံနက် ၉:၀၀ နာရီတွင် အစည်းအဝေးခန်းမ (၁) ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ အခမ်းအနားတွင် သုတေသနကျင့်ဝတ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပါသည်။

၁၀.၉.၂၀၁၅ ရက်နေ့ သုတေသနအဆိုပြုလွှာစိစစ်ရေးအစည်းအဝေးတွင် ဒေါက်တာမြင့်ထွေး (WHO-SEARO ညွှန်ကြားရေးမှူး-ငြိမ်း) က ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်ဆောင်ရွက်ပြီး အဖွဲ့ဝင်(၇) ဦးနှင့် အတွင်းရေးမှူး (၁) ဦးအပါအဝင် စုစုပေါင်းအဖွဲ့ဝင်(၉) ဦးတို့ တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။ သုတေသနအဆိုပြုလွှာများကိုဖတ်ကြားတင်ပြသည့်သုတေသီ (၁၀) ဦး၏စာတမ်း (၁၄) စောင်အား စိစစ်ခြင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် သုတေသီများက သုတေသနအဆိုပြုလွှာများကို အလှည့်ကျတင်သွင်းရာ (၁၀.၉.၂၀၁၅) ရက်နေ့ ညနေ ၅:၃၀နာရီထိစာတမ်း(၈)စောင်ပြီးစီးပြီးလိုအပ်သည်များကိုဖြည့်စွက်အကြံပြုဆွေးနွေးခဲ့ပါသည်။

၁၁.၉.၂၀၁၅ ရက်နေ့ နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် သုတေသနအဆိုပြုလွှာစိစစ်ရေးအစည်းအဝေးကိုအစည်းအဝေးခန်းမ(၁)၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ ကျန်ရှိသော သုတေသနအဆိုပြုလွှာ စာတမ်း (၆) စောင်ကို သုတေသီများကအလှည့်ကျတင်သွင်းပြီး လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်စွက် အကြံပြုဆွေးနွေး၍ ညနေ ၄:၀၀ နာရီတွင် အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ပါသည်။



ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အထက်မြန်မာပြည်)တွင် ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိသော အရာထမ်းအခြေခံသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၄၈)မှ သင်တန်းသား/သူလေ့လာရေးအဖွဲ့ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)သို့ လာရောက်လေ့လာခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁၈ ရက် မွန်းလွဲ ၁:၁၅ နာရီတွင် ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်(အထက်မြန်မာပြည်)မှ အရာထမ်း အခြေခံသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၄၈) သင်တန်းသား/သူလေ့လာရေးအဖွဲ့ သည်ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)သို့ ရောက်ရှိ လာရာ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ) အစည်းအဝေးခန်းမ (၁)၌ကြိုဆိုခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ အခမ်းအနားတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာဝင်းအောင်က အဖွင့်အမှာ စကားပြောကြားပြီး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး (စစ်ဆေးရေး) ဒေါက်တာတင်တင်ဝင်းက ဦးစီးဌာနနှင့်သုတေသနလုပ်ငန်းများအကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထို့ နောက်လေ့လာရေးအဖွဲ့ ဝင်(၆)ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ လေ့လာရေး အဖွဲ့ သင်တန်းသား/သူများသည် ပရဆေးဥယျာဉ် (၁)၊ ပရဆေးဥယျာဉ် (၂)၊ ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက်ဌာနခွဲနှင့် ရောဂါဗေဒ သုတေသနဌာနခွဲတို့ အားအဖွဲ့ လေးဖွဲ့ ခွဲ၍လေ့လာခဲ့ကြပါသည်။ လေ့လာရေးအဖွဲ့ တွင်အုပ်ချုပ်သူဆရာ/ဆရာမ (၂၂)ဦး နှင့် သင်တန်း သား/သူ (၂၆၅) ဦးတို့ ပါဝင်ပါသည်။



Myanmar Health Sciences Research Journal ၏ အယ်ဒီတာအဖွဲ့ အစည်းအဝေးကျင်းပခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် Myanmar Health Sciences Research Journal ၏ အယ်ဒီတာအဖွဲ့ အစည်းအဝေးကို ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက် Auditorium ၌ ကျင်းပရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် တက်ရောက်၍ သဘာပတိအဖြစ်ဆောင်ရွက်ပါသည်။ အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(စီမံ/ဘဏ္ဍာ)ဒေါက်တာမြတ်ဘုန်းကျော်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (သုတေသန) ဒေါက်တာဝင်းအောင်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (သုတေသန) ဒေါက်တာလှိုင်မြတ်သူနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဖိတ်ကြားထားသောအယ်ဒီတာအဖွဲ့ ဝင်များတက်ရောက်ကြပါသည်။

ရှေးဦးစွာ MHSR ဂျာနယ် Chief Editor ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပါသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (သုတေသန) ဒေါက်တာဝင်းအောင်က ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း MHSR Journal များထုတ်ဝေ ဖြန့်ချိမှု၊ စာမူများလက်ခံရရှိမှု၊ Reviewer များအားရွေးချယ်ပေးပို့မှုစသည့် Editorial Committee ၏ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ခုနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်ရန်လျာထားချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပါသည်။ ထို့နောက်တက်ရောက်လာသောအယ်ဒီတာ အဖွဲ့ ဝင်များကဂျာနယ်အဆင့်အတန်းမြှင့်တင်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးကြပြီး ဂျာနယ်အတွက်သီးသန့် Website တစ်ခု တည်ထောင်ရန်နှင့် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွက် MHSR Journal အယ်ဒီတာအဖွဲ့ ကိုအတည်ပြုခဲ့ကြပါသည်။ ထို့နောက် ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် ကနိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားပြီး အစည်းအဝေးကို ညနေ ၄:၁၀ နာရီတွင် ရုပ်သိမ်းလိုက် ပါသည်။



မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာဂျာနယ်များ၏ အယ်ဒီတာအဖွဲ့ ဝင်များတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက် နံနက် ၁၀:၃၀ နာရီတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာဂျာနယ်များ၏ အယ်ဒီတာ အဖွဲ့ ဝင်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ဇီဝဆေးပညာသုတေသနအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် တက်ရောက်၍ အမှာစကားပြောကြားပါသည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ WHO SEARO မှ Mr. Charles Raby, Public Information Officer၊ ဒေါက်တာမျိုးသက်ထွန်း (Myanmar Medical Journal)၊ ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)ဂုဏ်ထူးဆောင်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာကြည်ကြည်သင်း (Myanmar Journal of Current Medical Practice)၊ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာမြတ်သန္တာ (Myanmar Nursing & Midwifery Journal)၊ ဒေါက်တာမိုးမိုးထွန်း၊ ဒေါက်တာနီသက်ဦး (Myanmar Health Sciences Research Journal)နှင့် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန Scientific Group on Information Technology မှ အဖွဲ့ ဝင်များတက်ရောက်ကြပါသည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံဆေးပညာရပ်ဆိုင်ရာဂျာနယ်များ၏ အရည်အသွေး မြှင့်တင်ရေးနှင့် Myanmar Medical Journals' Association ပေါ်ထွန်းရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။



ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနပြင်ပသုတေသီထောက်ပံ့ကြေး(DMR External Grant) ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ပြင်ပသုတေသီထောက်ပံ့ကြေး (DMR External Grant) ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇီဝဆေးပညာသုတေသနအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ဆေးသုတေသန ဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် တက်ရောက်၍ အမှာစကားပြောကြားပါသည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(စီမံ/ဘဏ္ဍာ)ဒေါက်တာမြတ်ဘုန်းကျော်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(သုတေသန)ဒေါက်တာဝင်းအောင်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(သုတေသန)ဒေါက်တာလှိုင်မြတ်သူနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ပြင်ပသုတေသီ ထောက်ပံ့ကြေးစိစစ်ရေးအဖွဲ့ ဝင်များ၊ သက်ဆိုင်ရာသုတေသီများ တက်ရောက်ကြပါသည်။ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသော ပြင်ပသုတေသီများအား ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များဖြစ်ကြသော ဒေါက်တာမြတ်ဘုန်းကျော်၊ ဒေါက်တာဝင်းအောင်၊ ဒေါက်တာလှိုင်မြတ်သူတို့ က လိုအပ်သည်များကိုလမ်းညွှန်အမှာစကားများပြောကြားပြီးပြင်ပသုတေသီ (၂၄) ဦး အတွက်ထောက်ပံ့ကြေးကျပ်သိန်းတစ်ရာကို အနည်းဆုံးသုံးသိန်းမှ အများဆုံးရှစ်သိန်းထိ တစ်ဦးချင်းစီသို့ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ပါသည်။



ဆေးတက္ကသိုလ် (၂) ရန်ကုန်၊ နောက်ဆုံးနှစ် (M.B.B.S) အပိုင်း(က) (၇/၂၀၁၅) သင်တန်း မှ ကျောင်းသား/သူလေ့လာရေးအဖွဲ့ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)သို့ လာရောက်လေ့လာခြင်း

ဆေးတက္ကသိုလ် (၂) ရန်ကုန်၊ နောက်ဆုံးနှစ် (M.B.B.S) အပိုင်း(က) (၇/၂၀၁၅) သင်တန်းမှ ကျောင်းသား/သူ လေ့လာရေးအဖွဲ့ သည် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်နေ့ နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ) သို့ ရောက်ရှိပြီး အစည်းအဝေးခန်းမ (၃) ၌ကြိုဆိုခြင်း အခမ်းအနားပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ အခမ်းအနားတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ) ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ကျွမ်းကျင်သူ) ဒေါက်တာ ခင်လင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး၊ ညွှန်ကြား ရေးမှူး(စစ်ဆေးရေး) ဒေါက်တာတင်တင်ဝင်းက ဌာနအကြောင်းနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူး(လူမှုဆေး) ဒေါက်တာကျော်ဦးက သုတေသန လုပ်ငန်းများအကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ဆက်လက်၍ကျောင်းသား/သူများမှသိရှိလိုသည်များကိုမေးမြန်းရာ တာဝန် ရှိသူများမှ အသီးသီးပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။ ထို့နောက် ကျောင်းသား/သူများသည် ဌာနအတွင်းရှိဆေးဝါးဗေဒသုတေသနဌာနခွဲ၊ ဇီဝဓာတုဗေဒသုတေသနဌာနခွဲ၊ ဓာတ်ခွဲခန်းတိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးဌာနခွဲ၊ ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက်တို့ အား လေ့လာခဲ့ကြပါ သည်။ လေ့လာရေးအဖွဲ့ တွင်အုပ်ချုပ်သူဆရာ /ဆရာမ (၄) ဦးနှင့် ကျောင်းသား/ကျောင်းသူ (၁၅)ဦးတို့ ပါဝင်ပါသည်။



ဌာနအကြီးအကဲနှင့်ဝန်ထမ်းများ တွေ့ ဆုံပွဲကျင်းပခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၀ ရက် ၁၁:၃၀ နာရီတွင်ဌာနအကြီးအကဲနှင့် ဝန်ထမ်းများ စတုတ္ထအကြိမ် တွေ့ ဆုံပွဲကိုလူမှုဆေးပညာ သုတေသနခန်းမ၌ကျင်းပရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် တက်ရောက်၍ သဘာပတိအဖြစ်ဆောင်ရွက်ပါသည်။ အခမ်းအနားမှူးအဖြစ် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး(နဆရာ)ဦးအေးကျော်က ဆောင်ရွက်ပြီး အခမ်းအနားအစီအစဉ်များကို ဖတ်ကြား ပါသည်။ ရှေးဦးစွာ အခမ်းအနားသဘာပတိက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် မကြာမီကျင်းပတော့မည့်ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ ရွေးကောက်ပွဲအတွက်မဲစာရင်းများကြေညာထားပြီဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိအမည်မဲစာရင်းမှာပါ/မပါသွားရောက်ကြည့်ရှုကြရန်လိုကြောင်း၊ လွတ်လပ်စွာမဲပေးခွင့်ရှိသကဲ့သို့ နိုင်ငံရေးပါတီတစ်စုံတစ်ရပ်၏ လွှမ်းမိုးမှုမရှိဘဲ မှန်မှန်ကန်ကန်မဲပေးနိုင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ခေတ်

“ag ;o kwwo eQpDkne Oek r fr sraESh ji dlfpmDek r fr sra w G b n”

စနစ်ပြောင်းလဲလာပြီဖြစ်၍ အထက်မှအောက်သို့ တစ်လမ်းသွားစနစ်မဟုတ်တော့ဘဲ ပြည်သူ့ဗဟိုပြုစနစ်ဖြစ်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းအားလုံးမိမိတာဝန်မိမိကျေပွန်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသွားပါသည်။

ထို့ နောက် စာကြည့်တိုက်နှင့်စာစောင်ထုတ်ပြန်ရေးဌာနခွဲမှ သုတေသနအရာရှိ ဦးရဲသွေး (ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒဂုံမြို့ နယ် ဘုရားကြီး ရပ်ကွက်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ ခွဲက ဝန်ထမ်းများသိသင့်သည့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ဗဟုသုတများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပါသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(စီမံ/ဘဏ္ဍာ) ဒေါက်တာမြတ်ဘုန်းကျော်က ကျန်းမာရေးဂရုစိုက်ကြရန်၊ ဝါဆိုသင်္ကန်းကပ်လျှံပွဲကို ဝန်ထမ်းများ စုံစုံညီညီတက်ရောက်ကြရန်၊ ငွေစာရင်းကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ စနစ်တကျတောင်းခံကြရန်၊ စာပေးစာယူကိစ္စမှန်ကန်မှုရှိရန်တို့ ကိုပြောကြားသွားပါသည်။



ထို့ နောက် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (သုတေသန) ဒေါက်တာလှိုင်မြတ်သူက ဇူလိုင် ၂၈၊ ၂၉ ရက်နေ့ တွင် ကျင်းပမည့် Myanmar Health Forum (MHF) 2015အတွက်ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်နေသူများအားကျေးဇူးတင်ကြောင်း၊ Protocol များတင်ခြင်းနှင့် Ethical proposal တင်ခြင်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံတကာကတောင်းခံလာမှုရှိသဖြင့် အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင်ဌာနခွဲမှူးများကကြီးကြပ်စီမံစေလိုကြောင်း၊ DMR Bulletin ထုတ်ဝေရန်ဌာနခွဲမှူးမှသတင်းများကို လစဉ်မှန်မှန်ပေးပို့ စေလိုကြောင်း ပြောကြားသွားပါသည်။ ညွှန်ကြားရေးမှူး (အထွေထွေစီမံခန့် ခွဲရေး) ဒေါက်တာဇော်မြင့်က ဝါဆိုသင်္ကန်းကပ်လျှံရေးကိစ္စ၊ ငွေစာရင်းကိစ္စ၊ တင်ဒါကိစ္စ၊ ဌာနတွင်းစည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိရန်ကိစ္စရပ်များကပြောကြားသွားပါသည်။ ထို့ နောက်ဝန်ထမ်းများကတင်ပြဆွေးနွေးရန်မရှိပါသဖြင့်ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ကနိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားကာ အခမ်းအနားကိုမွန်းလွဲ ၁၂:၄၅ နာရီတွင် ရပ်သိမ်းလိုက်ပါသည်။

ထိုနည်းတူ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက် ၁၁:၀၀ နာရီတွင် ဌာနအကြီးအကဲနှင့်ဝန်ထမ်းများပဏမအကြိမ်တွေ့ဆုံပွဲကို လူမှုဆေးပညာသုတေသနခန်းမ၌ကျင်းပရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇော်သန့် တက်ရောက်၍ သဘာပတိအဖြစ်ဆောင်ရွက် ပါသည်။ အခမ်းအနားမှူးအဖြစ် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(နဆရ) ဦးအေးကျော်မှဆောင်ရွက်ပြီး အခမ်းအနားအစီအစဉ်များကို ဖတ်ကြားပါသည်။ ရှေးဦးစွာအခမ်းအနားသဘာပတိက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုဝင်ဘာလ (၆) ရက်နေ့ တွင် ဝန်ထမ်းမိသားစု ကထိန်အလှူကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်မှ ၉ ရက်ထိကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီးဝန်ထမ်းတိုင်းမှပါဝင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုဝင်ဘာလတွင်ကျင်းပမည့်ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝန်ထမ်းတိုင်း လွတ်လပ်စွာမဲပေးကြရမှာဖြစ်ကြောင်း၊ ဌာန၏ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာစီမံခန့် ခွဲမှုကို BODနှင့် စနစ်တကျဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာ့ကျန်းမာရေးဆေးသိပ္ပံသုတေသနဂျာနယ်အား အဆင့်မြှင့်တင်ရန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွက် တင်ဒါရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့ ၏ ဆောင်ရွက်နေမှုများအား အလေးထားအသိအမှတ်ပြုပါကြောင်း၊ မိမိတို့ အားလုံးသည် တာဝန်ကိုယ်စီကျေပွန်ကြလျက် သစ္စာရှိကြသောဝန်ထမ်းကောင်းများဖြစ်ခြင်းကြောင့် မေတ္တာတရားကိုအခြေခံထားပြီး ထိန်းထိန်းသိမ်းသိမ်းချစ်ချစ်ခင်ခင် နေသွားကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသွားပါသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(စီမံ/ဘဏ္ဍာ) ဒေါက်တာမြတ်ဘုန်းကျော်က စီမံခန့် ခွဲရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ပြောကြားရာတွင် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ Future Plan မှ သုတေသနလုပ်ငန်းများအချိန်မီပြီးစီးရေးဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံကျင်းပသည့်ရက်များအတွင်း Survey များရက်ရွှေ့ပေးကြရမှာဖြစ်ကြောင်း၊ Abstract နှင့် Full paper များသတ်မှတ်ရက်အတိုင်းပေးပို့ ကြရန်နှင့် Internet ကိစ္စ၊ INGO ကိစ္စများကိုပြောကြားသွားပါသည်။ ထို့ နောက် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(သုတေသန) ဒေါက်တာလှိုင်မြတ်သူက ပညာရပ်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ (၄၄)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံတွင် တင်သွင်းမည့်စာတမ်းများကို အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း၊ ပြင်ပသုတေသီများက DMRကိုစံထားနေကြကြောင်း၊ Symposiumများအတွက်သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ Future Plan အတွက် Protocol တင်ရန် အမြန်ဆောင်ရွက်ကြရမှာဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ပသို့ပညာသင်သွားရောက်ခဲ့ကြသူများလည်းပြန်ရောက်လာသည့်အခါပညာရပ်ဆိုင်ရာဟောပြောပွဲများ ပြုလုပ်ကြစေလိုကြောင်း မှာကြားပါသည်။



“ aq ;o kwwo eQpDkne Oek r fr ဆာ့ESh ji dJpmOek r fr ဆာ့ w G b ကံ ”

ထို့ နောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး (အထွေထွေစီမံခန့်ခွဲရေး) ဒေါက်တာဇော်မြင့်က ဝန်ထမ်းများသိသင့်သိထိုက်သည်များကို ပြောကြားရာတွင် ဌာနခွဲအချင်းချင်းဆက်ဆံရေးကိစ္စ၊ Internet လိုင်းများမြန်ဆန်သွက်လက်စွာအသုံးပြုနိုင်ရေးကိစ္စ၊ စာဝင်စာထွက်ကိစ္စ၊ အလုပ်မှပျက်ကွက်နေသူများကိစ္စနှင့် မိုးရာသီကာလကြိုတွေ့ နှိုင်းသောဘေးအန္တရာယ်များကာကွယ်ရေးစီမံချက်တို့ ကို ပြောကြားသွားပါသည်။

ယင်းနောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဒေါက်တာကျော်ဇော်သန့် က ဝန်ထမ်းများအချင်းချင်းစည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့်ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေးကို ကျင့်သုံးပြီး ဌာနလုပ်ငန်းတာဝန်များကိုဆောင်ရွက်သွားကြစေလိုကြောင်းပြောကြားကာတွေ့ ဆုံပွဲကို မွန်းလွဲ ၁:၄၅ နာရီတွင်ရပ်သိမ်းလိုက်ပါသည်။



ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့် တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာန ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပခြင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက် နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့် တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာနတို့ ၏ ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းအခမ်းအနားကို ရန်ကုန်မြို့၊ ကမ္ဘာ့အေးကုန်းမြေရိ နိုင်ငံတော် ပရိယတ္တိသာသနာ့တက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) မိုးကုတ်ဆွမ်းစားကျောင်းဆောင်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်ပရိယတ္တိ သာသနာ့တက္ကသိုလ် ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တဇောတိကဆရာတော်နှင့် ဧည့်ပရိသတ်များက “နမောတဿ” သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့၍ အခမ်းအနားကိုဖွင့်လှစ်ပြီး ဆရာတော်ထံမှငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြပြီးနောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇော်သန့် နှင့် ရန်ကုန်အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံသစ်ကြီး၊ ဓေတ္တဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာအေးသွင်တို့ ကလှူဖွယ်ဝတ္ထုအစုစုကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပါသည်။



ထို့ နောက် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့် တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာနတို့ ၏ ဆွမ်းအလှူတော်ငွေ ကျပ်ငါးသိန်းငါးထောင် ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ကပ္ပိယကာရကအဖြစ် သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက လက်ခံရယူပါသည်။ ထို့ နောက် လှူဒါန်းမှု အစုစုအတွက် ရေစက်သွန်းချအမျှပေးဝေကာ “ဗုဒ္ဓသာသနံစိရံတိဌတု” သုံးကြိမ် ရွတ်ဆို၍ အခမ်းအနားကိုအောင်မြင်စွာ ရပ်သိမ်းလိုက်ပါသည်။ အခမ်းအနားအပြီးတွင် ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတဘဒ္ဒန္တဇောတိကဆရာတော်နှင့်သံဃာတော်များ အား နေ့ ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြပါသည်။



ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်) နှင့် (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)တို့၌ ဝါဆိုသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားများကျင်းပခြင်း

ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) ၏ နဝမအကြိမ်မြောက် ဝါဆိုသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၇ ရက် (၁၃၇၇ ခုနှစ် ဒုတိယဝါဆိုလဆန်း ၁ ရက်) နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် ဗဟိုဇီဝဆေးပညာစာကြည့်တိုက်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ မဟာဝိသုဒ္ဓါရုံပါဠိတက္ကသိုလ်ပဓာနနာယက ဆရာတော်တိပိဋကဓရ ဓမ္မဘဏ္ဍာဂါရိက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတဘဒ္ဒန္တသိရိန္ဒာဘိဝံသ (ယောဆရာတော်) အမှူးပြုသော ပင့်သံဃာ (၁၀)ပါးတို့ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (သုတေသန) ဒေါက်တာလှိုင်မြတ်သူနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်သုတေသနပညာရှင် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ငြိမ်း) ပါမောက္ခဒေါက်တာအောင်သန်းဘတူအမှူးပြုသော အငြိမ်းစားဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများနှင့် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)မှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများတက်ရောက် ကြည့်ညှိကြပါသည်။

ရှေးဦးစွာ ဆရာတော် သံဃာတော်များနှင့် ဧည့်ပရိသတ်များက အခမ်းအနားကို “နမောတဿ” သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့၍ ဖွင့်လှစ်ကြပါသည်။ ထို့နောက် ဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလံယူပြီး ဆရာတော်အရှင်သူမြတ်များက ပရိတ်တရားတော်များကို ရွတ်ဖတ်သရဇ္ဈာယ်တော်မူကြပါသည်။ ထို့နောက် ယောဆရာတော်အမှူးပြုသော သံဃာတော်များအား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဧည့်ပရိသတ်များက ဝါဆိုသင်္ကန်း ၃၇ စုံ၊ သင်္ကန်းခြင်း ၄ ခြင်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြပါသည်။ ဆက်လက်၍ ဓမ္မစာပေပြန့်ပွားရေးအလှူတော်ငွေ (၄၀၀၀၀၀) ကျပ်၊ နဝကမ္မအလှူတော်ငွေ (၁၁၀၀၀၀) ကျပ်တို့ကို ညွှန်ကြားရေးမှူး (ဘဏ္ဍာရေး) ဒေါက်တာသောင်းလှက ပေးအပ်လှူဒါန်းရာကပ္ပိယကာရကအဖြစ် ညွှန်ကြားရေးမှူး (အထွေထွေစီမံခန့်ခွဲရေး) ဒေါက်တာဇော်မြင့်က လက်ခံရယူပါသည်။



ထို့နောက် ယောဆရာတော်ဘုရားကြီးမှ “လူတစ်ကိုယ် ကားခြောက်စီး” တရားတော်မြတ်ကို ချီးမြှင့်ဟောကြားတော်မူပြီး ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်) မိသားစုဧည့်သည်များက လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကြပါသည်။ ဆက်လက်၍ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇင်သန့် က အခမ်းအနားအောင်မြင်ခြင်း အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ရွှေမိုးငွေမိုး ကြွပက်ဖျန်း၍ ဧည့်ပရိသတ်များက “ဗုဒ္ဓသာသနံစိရံတိဌတု” သုံးကြိမ်ရွတ်ဆိုကာ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်ပါသည်။ အခမ်းအနားအပြီးတွင် သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ဧည့်ပရိသတ်များနှင့် ဝန်ထမ်းများအား အုန်းထမင်းနှင့် ကြက်သားဟင်းတို့ဖြင့် ကျွေးမွေးဧည့်ခံပါသည်။

ထိုနည်းတူ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ) အစည်းအဝေးခန်းမ (၁) ၌ ဝါဆိုသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (သုတေသန) ဒေါက်တာဝင်းအောင်ဦးစီး၍ နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီတွင် ကျင်းပရာ ဒိုးပင်အောင်ကံသာ ပရဟိတကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အရှင်ဘဒ္ဒန္တရာဇိန္ဒအမှူးပြုသော ပင့်သံဃာတော် (၅)ပါး ကြွရောက်တော်မူကြပြီး ပရိတ်တရားတော်များကို ရွတ်ဖတ် သရဇ္ဈာယ်တော်မူကြပါသည်။ ထို့နောက် ဆရာတော်သံဃာတော်များအား ဝါဆိုသင်္ကန်း ၁၇ စုံ၊ သင်္ကန်းခြင်း ၈ ခြင်း၊ ထီး ၁၀ လက်၊ ဖိနပ် ၁၀ ရုံ၊ ယပ် ၈ ခု နှင့် နဝကမ္မအလှူတော်ငွေ (၂၉၇၀၀၀)ကျပ်တို့ကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး လှူဒါန်းမှု အစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကာ သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြပါသည်။



“ aq ;o kwwo eQpDkne Oek r fr sraESh ji dlfpmOek r fr sra w G b nñ

(၄၄)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သုတေသန ညီလာခံအတွက် သုတေသနစာတမ်းတင်သွင်းမှုများ၊ ဆေးနှင့်ဆေးကိရိယာပြခန်းများ၊ ပိုစတာပြခန်းများနှင့် ပညာရပ်ဆိုင်ရာဟောပြောပွဲများတွင် ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါရန် ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

**(၄၄) ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သုတေသန ညီလာခံ
(၅-၁-၂၀၁၆) ရက်မှ (၉-၁-၂၀၁၆)ထိ
ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)**

၁။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကြီးမှူးကျင်းပသည့် (၄၄)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ (၅)ရက် မှ (၉)ရက် အထိ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)၊ အမှတ်(၅)၊ ဇီဝကလမ်း၊ ဒဂုံမြို့ နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့ တွင်ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားပါသည်။

၂။ ညီလာခံတွင် ကျန်းမာရေးသုတေသနစာတမ်းဖတ်ပွဲ၊ ကျန်းမာရေးသုတေသနပိုစတာပြပွဲနှင့် ကျန်းမာရေးပညာရပ်ဆိုင်ရာ ဟောပြောပွဲများ ပါဝင်မည်ဖြစ်ရာ စိတ်ပါဝင်စားသူ ပြည်တွင်းပြည်ပမှ ပညာရှင်များအား ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။ သုတေသနစာတမ်း တင်သွင်းရန်အတွက် စာတမ်းအကျဉ်းကို (၃၀-၁၀-၂၀၁၅)ရက်၊ သောကြာနေ့ မွန်းလွဲ (၃) နာရီ နောက်ဆုံးထား၍လည်းကောင်း၊ စာတမ်းအပြည့်အစုံကို(၃၀-၁၁-၂၀၁၅)ရက်၊ တနင်္လာနေ့ မွန်းလွဲ (၃) နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ လည်းကောင်း ဌာနဆိုင်ရာလမ်းစဉ် အတိုင်း ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)သို့ ပေးပို့ နိုင်ပါသည်။

၃။ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ NGO အဖွဲ့ အစည်းများ၊ ဆေးဝါးကုမ္ပဏီများ၊ ဓာတ်ခွဲခန်းကိရိယာ၊ ဓာတုပစ္စည်းတင်သွင်းသည့် ကုမ္ပဏီများနှင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပပုဂ္ဂလိက ဓာတ်ခွဲခန်းများ၊ ဆေးရုံများ၊ ဆေးခန်းများအားလည်း ဆေးပစ္စည်းကိရိယာပြခန်းများ၊ ပိုစတာပြခန်းများနှင့် ပညာရပ်ဆိုင်ရာဟောပြောပွဲများတွင် ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၄။ စာတမ်းတင်သွင်းမှုများနှင့် ဆေးပစ္စည်းကိရိယာပြခန်းများ၊ ပိုစတာပြခန်းများအတွက် အသေးစိတ်သိလိုပါက E.mail: publicationdmr@gmail.com သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

(၄၄)ကြိမ်မြောက်မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံကျင်းပရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ
ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)
အမှတ်(၅)၊ ဇီဝကလမ်း၊ ဒဂုံမြို့ နယ်၊၁၁၁၉၁၊ ရန်ကုန်မြို့ ။

**ရန်ကုန်မြို့ ၊ဒဂုံမြို့ နယ်ဇီဝကလမ်း၊ အမှတ် (၅)၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)
အီလက်ထရောနစ်သတင်းလွှာအယ်ဒီတာအဖွဲ့ မှ၂၀၁၁ ခုနှစ် ဇွန် မှ စတင်၍
၄လလျှင် တစ်ကြိမ် စီစဉ်ဖြန့် ဖေပါသည်။**